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RAPORT DE ACTIVITATE 

 

A fi ales local înseamnă, în primul rând, a-ți sluji comunitatea. Noi, cei pe care i-ați 

ales, purtăm responsabilitatea bunului mers al orașului nostru, responsabilitatea 

de a le face viața mai bună cetățenilor brașoveni. Acesta este crezul meu și am jurat 

să îmi folosesc toată cunoștința și priceperea pentru a sluji Brașovul.  

 

Sunt Flavia Boghiu, Viceprimarul Brașovului, și acesta este sumarul activității 

mele din anul 2022. 
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În calitatea de consilier local al Municipiului Brașov, sunt membru în următoarele 

comisii de specialitate din Consiliul Local: 

 

● Comisia 4: Activități științifice, social-culturale, 

muncă, familie, educație, sportive, agrement, tineret, 

religie, învățământ, sănătate și protecție socială. 

 

● Comisia 6: Probleme de gospodărire comunală și 

locativă, agricultură, cadastru, fond funciar și registrul 

agricol, fond forestier, servicii comunitare și de 

utilitate publică 

 

 

 

 

După cum știți, Consiliul Local Brașov are 27 de consilieri, aleși de cetățenii brașoveni pe 

listele partidelor pe care le reprezintă, în funcție de numărul de voturi obținut de fiecare 

partid. 
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În anul 2022 am participat la ședințele Consiliului Local, după cum urmează: 

 

 

 

● Ca viceprimar, coordonez activitatea următoarelor structuri din cadrul aparatului 

de specialitate al primarului, conform atribuțiilor delegate de către primarul 

Brașovului, Allen Coliban: 

○ Direcția Economică 

○ Direcția Juridică și de Administrație Publică Locală 

○ Direcția Arhitect Șef 

○ Biroul Relații Externe, Turism și Evenimente 

○ Compartimentul Instituții de Cultură 

○ Compartimentul de Guvernanță Corporativă 
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● De asemenea, coordonez activitatea următoarelor instituții/servicii publice: 

○ Direcția Fiscală 

○ Direcția de Asistență Socială 

○ Serviciul Public de Administrare Creșe 

○ Serviciul Public de Administrare Piețe 

 

● În calitate de reprezentant al autorității publice tutelare, asigur exercitarea 

competențelor prevăzute de art. 3 pct. 2 din O.U.G. nr. 109 din 2011 privind 

guvernanța corporativă a întreprinderilor publice, cu modificările și completările 

ulterioare, pentru următoarele întreprinderi publice: 

○ Societatea RATBV S.A. 

○ Societatea RIAL S.R.L. 

 

 

BUGETUL LOCAL 

Începutul anului 2022 a presupus elaborarea bugetului local al Municipiului 

Brașov, publicarea sa și consultarea cu cetățenii privind modul de prioritizare a 

investițiilor, urmate de votul de aprobare în Consiliul Local.  

 

Pentru al doilea an consecutiv, ne-am asigurat că bugetul este prezentat și într-o 

formă ușor de înțeles și urmărit de către cetățeni, nu doar publicarea unor tabele 

cu sumele pe capitole și subcapitole bugetare. 

 



Raport de activitate  

Anul 2022 

 
 

Flavia Boghiu 
Viceprimarul Mun. Brașov  flavia.boghiu@brasovcity.ro 
 

  

 

Axele de dezvoltare propuse în bugetul anului 2022 au fost: „Brașovul dezvoltat 

armonios“; „Brașovul pietonilor, bicicliștilor și al traficului relaxat“; „Brașovul verde 

și curat“; „Brașovul educat“; „Brașovul sănătos și cu grijă pentru toți“; „Brașovul 

administrat corect“; „Brașovul prosper“; „Brașovul cultural“; „Brașovul sportiv“. 

 

Brașovul educat este, poate, programul cel mai prolific, prin care ne-am propus 

să creștem calitatea infrastructurii educaționale și să creăm premisele necesare 

unei dezvoltări armonioase a tinerei generații. La acest capitol a fost prevăzută 

construcția de noi creșe sau grădinițe, în special în zonele de dezvoltare 

imobiliară, precum și reabilitarea, modernizarea și extinderea clădirilor școlilor și 

liceelor, suma alocată fiind de peste 50 de milioane de lei (cea mai mare de până 

atunci). 

 

 

 

 

 



Raport de activitate  

Anul 2022 

 
 

Flavia Boghiu 
Viceprimarul Mun. Brașov  flavia.boghiu@brasovcity.ro 
 

Gestionarea crizei refugiaților din Ucraina: 

Începutul anului 2022 a zguduit lumea așa cum 

mulți dintre noi o știam, prin invadarea Ucrainei de 

către Rusia, pe 24 februarie 2022. Odată cu 

începerea invaziei, zeci și sute de mii de ucraineni 

au părăsit țara fugind din calea războiului spre 

România sau spre alte țări învecinate.  

 

Brașovul, gazdă vreme de secole pentru atâtea culturi 

și etnii diferite, nu putea rămâne impasibil la suferința 

semenilor noștri, astfel că pe 26 februarie începea, 

alături de societatea civilă brașoveană, programul 

Brașov pentru Ucraina, ceea ce avea să devină cel mai 

complex centru din România pentru refugiații 

ucraineni. 
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Înființarea Centrului pentru Refugiații Ucraineni 

de la CATTIA - împreună cu societatea civilă, 

ONG-urile din Brașov, AMB și colegii din 

instituțiile și serviciile subordonate (DAS, SVSU) 

 

 

• Aproximativ 20.000 de refugiați au trecut 

prin centru 

• Peste 1.000 de voluntari implicați 

• Peste 200 de copii și adulți au beneficiat 

de servicii educaționale oferite cu 

sprijinul a 24 profesori ucraineni 

• Peste 150 de copii au beneficiat de 

activitățile educaționale non-formale 

• Obținere de finanțări nerambursabile 

• Am fost invitată să reprezint 

Brașovul în Parlamentul European 

pentru prezentarea eforturilor 

întreprinse de Brașov. Doar două 

orașe au 

primit această 

invitație: 

Varșovia 

(Polonia) și 

Brașovul. 
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Piețele agroalimentare 

Un alt obiectiv important al acestui mandat și o componentă semnificativă a activității 

mele în anul 2022 o reprezintă calitatea produselor ce se regăsesc în piețele 

agroalimentare publice, precum și sprijinirea producătorilor locali. 

 

Astfel, în 2022 am lucrat la Noul 

Regulament al piețelor publice prin 

care s-au adus modificări criteriilor 

privind vânzarea în piețe, favorizând 

micii producători și încurajând 

activitatea acestora. 

 

S-au efectuat deplasări pe teren ale 

angajaților Serviciului Public de 

Administrare a piețelor pentru și au fost 

efectuate controale la producători, 

pentru a vedea recoltele și 

conformitatea cu ceea ce au declarat. 

 

Am început să efectuăm testări rapide pentru a verifica nivelul pesticidelor folosite în 

recoltelor comercializate. 

 

Am început să eliminăm samsarii din piețe și falșii producători. 

 

Am pregătit organizarea de piețe volante în cartiere. 
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Cornul și Laptele BIO 

În 2021, ne-am asumat să facem ceva ce nu se mai făcuse la nivelul Municipiului Brașov: 

să preluăm la nivel local programul Cornul și laptele,  gestionat până atunci de către 

Consiliul Județean Brașov. Deși nu aveam personal disponibil pentru derularea acestui 

program în Primăria Brașov, obiectivul nostru a fost foarte clar: cei aproape 23.000 de 

copii care primesc aceste produse în școli și grădinițe să beneficieze de cele mai bune 

produse, distribuite printr-un lanț cât mai scurt între producător și elev. 

 

Deoarece plafonul permis de cadrul legislativ pentru achiziționarea produselor era fix și 

foarte redus (0.80 bani + TVA pentru lactate, 0.52 bani + TVA pentru produsele de 

panificație și 0.55 bani + TVA pentru fructe), identificarea producătorilor capabili să 

asigure calitate și asemenea capacitate de distribuție (aprox.23.000 porții zilnice) s-a 

dovedit a fi foarte dificilă.  

 

Astfel, deși cu întârziere de câteva luni în care producătorii nu se prezentau la licitație, 

am reușit să identificăm furnizorul care să ducă produsele lactate direct de la fermă 

către elevii brașoveni. În felul acesta, nu doar că am redus lanțul de distribuție, dar elevii 

din Brașov au fost singurii din țară care au primit lactate BIO în cadrul programului 

Cornul și laptele.  

 

Mai mult decât atât, Brașovul a devenit model de bune practici pentru România, criteriile 

din Caietul de sarcini al Primăriei Brașov fiind preluat la nivel național și aprobat prin 

Hotărâre de Guvern. 

 

În tot acest demers am fost susținuți de către WWF România, care ne-a asigurat 

coordonare metodologică,  parte a demersului de susținere a achizițiilor verzi în domeniul 

alimentar. 
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Consiliul Local al Copiilor 

Ne-am propus ca Brașovul să fie cu adevărat un oraș prietenos cu copiii. Considerăm că 

este important ca generațiile tinere să fie implicate în viața orașului, să cunoască 

mecanismele decizionale și să poată să își exprime opinia în legătură cu hotărârile care 

se iau în municipiu. 

 

Așa s-a înființat „Consiliul Copiilor 

Brașoveni”, nume ales chiar de către 

copii, este format  dintr-un grup de 20 de 

elevi, cu vârste între 11 și 17 ani 

(neîmpliniți), din municipiul Brașov care 

învață la o școală/liceu din municipiul 

Brașov și cuprinde copii de vârste 

diferite, din grupuri vulnerabile (de ex., 

copii cu dizabilități, copii care trăiesc în sărăcie, copii din familii monoparentale), de etnii 

diverse, din cartiere diferite, copii care își doresc să se implice în comunitate, sunt 

creativi și care sunt conectați cu grupuri mari de copii din comunitățile lor, pe care să îi 

reprezinte. 

 

Această structură consultativă a luat ființă ca urmare a parteneriatului dintre Municipiul 

Brașov, Direcția de Asistență Socială Brașov și UNICEF România privind Inițiativa 

„Localități Prietene ale Copiilor“, în urma semnării „Memorandumul de înțelegere între 

Municipiul Brașov și Reprezentanța UNICEF în România“. 
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Construire creșă Coresi 

Dezvoltarea din ultimii ani a cartierului Tractorul 

Nou, fără a construi infrastructură educațională, a 

pus foarte multe familii în situația de a nu avea 

acces la servcii de îngrijire și educație 

antepreșcolară.  

 

După 50 de ani în care nu s-a construit nicio creșă nouă în cartierul Tractoru, în aprilie 

2022 am început lucrările de construire a creșei de pe strada Camil Petrescu.   

 

Descrierea funcțională a clădirii este următoarea: 

La demisol sunt organizate spațiile utilitare pentru funcționarea creșei: bucătărie, depozite 

pentru alimente, separate pe categorii, spălătorie, vestiare personal, care vor fi dotate cu 

dușuri și grup sanitar.  

La parter sunt sălile pentru cele 5 grupe, holul de acces, care va funcționa ca spațiu de 

filtrare a copiilor, cabinet medical, izolator și camera 

de tratament. Copiii vor avea vestiare organizate pe 

grupe de vârstă, toate luminate și ventilate natural. 

Fiecare grupă de copii are propriul grup sanitar. Tot 

la acest nivel este dispus un oficiu de preparare 

finală hrană, unde mâncarea este aranjată în farfurii 

și distribuită la mese. Pentru grupa mică, de 

bebeluși, sunt prevăzute un vestiar și o zonă de schimbat, dotată cu mese de înfășat. 

La etaj sunt dispuse spațiile folosite de personalul creșei, educatoare, coordonator 

personal de specialitate, psiholog/logoped. De asemenea, este prevăzută o sală de 

întruniri pentru seminarii de pregătire a cadrelor didactice, aceasta putând fi folosită și 

pentru întâlnirile cu părinții.  
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Amenajarea unui nou Cămin pentru persoanele fără adăpost 

Nivelul de dezvoltare a unui oraș se evaluează și în funcție de cum are grijă de cei cu 

care viața nu a fost atât de blândă. Într-o localitate precum Municipiul Brașov, nevoia de 

a avea servicii sociale de calitate pentru 

persoanele fără adăpost devine din ce în ce mai 

evidentă, fapt pentru care în iunie 2021 am 

început lucrările la noul Cămin pentru persoane 

fără adăpost de pe strada Panselelor. 

 

Obiectivul acestei construcții este de a amenaja 

un cămin pentru persoane fără adăpost, cu locuri de cazare concentrate într-un adăpost 

de noapte şi cazare în regim de urgenţă, structurat în spaţiu de triaj şi spaţiu de cazare. 

Parterul imobilului va avea un spaţiu închis şi 

securizat, prevăzut cu geam de supraveghere, 

izolator dotat cu pat şi băncuţe, spaţiu pentru 

păstrarea articolelor de îmbrăcăminte dotat cu 

dulapuri, băncuţe şi maşină de spălat, sală de mese 

şi spaţiu de cazare de urgenţă. 

 

Etajele se vor amenaja ca spaţii de cazare, grupuri 

sanitare comune cu cabine de duş diferenţiate pe sexe şi spaţii pentru pregătirea hranei. 

 

Clădirea nou realizată va veni în ajutorul persoanelor fără adăpost, premiza creșterii 

numărului acestora fiind cauzată de problemele sociale, criza financiară etc. Importanța 

acestei lucrări rezidă în necesitatea nevoii de locuință, tot mai des întâlnită, nevoia găsirii 

unui loc de muncă și, în general, depășirea acestor situații dificile și integrarea socio-

profesională a persoanelor fără adăpost. 
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Cantina socială 

Sunt mai bine de 10 ani de când Municipiul Brașov nu mai dispune de o cantină proprie 

prin care să poată oferi o masă caldă persoanelor aflate în situație de risc.  

 

În 2022 am propus Consiliului Local 

refuncționalizarea fostei cantine a Colegiului 

Tehnic Astra de pe strada Panselelor, 23 și 

transformarea acesteia în cantină socială. Cu 

atât mai mult cu cât aceasta este amplasată 

lângă noul Cămin pentru persoane fără 

adăpost și lângă sediul Direcției de Asistență 

Socială și ar putea reprezenta un element 

important din Complexul de Servicii sociale pe care ne dorim să îl dezvoltăm în zonă.  

 

Din motive politice, consilierii locali 

PNL și PSD s-au opus de trei ori, în 

trei ședințe de Consiliu diferite, 

acestui proiect, fiind într-un final 

aprobat astfel încât să putem începe 

lucrările de proiectare și execuție.   

 

Cultură 

Prioritățile unei administrații se văd (și) din modul în care alocă resursele. Deoarece 

considerăm cultura ca fiind un element transformațional pentru comunitate, an de an am 

crescut alocarea pentru finanțările nerambursabile acordate operatorilor culturali. 
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Dacă înainte de preluarea mandatului, Municipiul Brașov aloca mai puțin de 2 milioane 

de lei (2019) pentru cultură, în anul 2022 propunerea noastră a fost de 4 milioane de lei. 

Consilierii locali PNL și PSD au redus prin amendament suma la 3 milioane de lei.  

 

După etapa de evaluare a proiectelor, 50 de proiecte au întrunit condițiile de eligibilitate 

și punctajul de trecere, însă alocarea bugetară permitea finanțarea a doar 29 dintre 

acestea. Astfel, am înaintat Consiliul Local creșterea alocării la 5 milioane de lei, cea mai 

mare de până atunci în Municipiul Brașov și finanțarea tuturor celor 50 de proiecte 

eligibile. 

 

Prin acordarea acestor finanțări, viața culturală a Brașovului a început să fie din ce în ce 

mai prolifică, iar multitudinea de evenimente face orașul să vibreze.  
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Centrul pentru Victimele Violenței Domestice 

În anul 2019, înainte de a fi aleasă Viceprimar al Brașovului, am organizat o dezbatere 

publică pe tema luptei împotriva violenței domestice. Am aflat atunci că Brașovul nu avea 

niciun adăpost pentru victime și mi-am propus să fac tot ce-mi va sta în putere pentru a 

schimba asta.  

 

 

În 2020, imediat după preluarea mandatului, alături de primarul Allen Coliban am inițiat 

proiectul de Hotărâre a Consiliului Local de înființare a Centrului de primire în regim de 

urgență a victimelor violenței domestice. 
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Pe 25 noiembrie 2022, de Ziua internațională de luptă împotriva 

violenței domestice, am inaugurat primul și singurul astfel de 

adăpst din Municipiu. 

 

Mai mult decât atât, deoarece am dorit ca acesta să fie mai mult 

decât un simplu centru, am atras finanțare pentru a-l amenaja și 

decora astfel încât să reprezinte un spațiu de alinare pentru 

beneficiare și copiii acestora. 

 

Prin intermediul acestrui centru, victimele 

violenţei domestice beneficiază de: 

- cazare; 

- asigurarea hranei; 

- informare și consiliere socială, reluarea 

contactelor sociale; 

 consiliere 

psihologică, terapii de specialitate;  

- educație extracurriculară privind un stil de viață 

sănătos, pentru dezvoltarea abilităților pentru o viață 

independentă, educație parentală;  

- consiliere/orientare vocaţională, facilitarea accesului la 

cursuri de formare/reconversie profesională, facilitarea 

accesului la un loc de muncă; 

- facilitarea accesului la servicii medicale; 

- suport pentru întocmirea actelor de identitate, dacă 

este cazul; 

- alte activități care contribuie la reinserţia în familie și 

în comunitate a beneficiarilor; 

- consiliere juridică.   
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Beneficiarii dispun de un spațiu administrativ dotat cu mașină de spălat rufe și uscător 

de rufe automat, masă și aparat de călcat.    

 

De asemenea, activitățile de integrare/reintegrare socială a beneficiarilor se desfășoară 

într-o cameră de terapie, atent amenajată cu mobilier și materiale adecvate. 
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Banca de cultură Apollonia 

În 2022, una dintre clădirile reprezentative ale Brașovului din perioada începutului de 

secol XX și-a recăpătat importanța în viața comunității. Construită în 1906, ca Bancă 

Națională Săsească, după 116 ani devine Banca de Cultură Apollonia, cel mai mare 

centru cultural al Brașovului, în urma unei investiții în lucrări de reabilitare și restaurare 

de peste 17 milioane de lei. 
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Pentru a marca deschiderea imobilului 

recent renovat, am organizat, în parteneriat 

cu Filarmonica, în cadrul evenimentului 

,,Magia iernii la Brașov”, în perioada 16 

decembrie – 15 ianuarie, o serie de 

evenimente pentru brașoveni și cei care 

ne-au vizitat orașul. Banca de cultură 

Apollonia a găzduit expoziții de artă, serate 

cu muzică clasică, un spațiu dedicat artiștilor locali contemporani, momente artistice 

oferite de actori, seri literare, precum și un spectacol de video mapping. 

 

Prin această inaugurare-spectacol care a durat o lună de zile, clădirea fostei bănci săsești 

a fost oferită comunității, devenind Banca de cultură Apollonia – cel mai mare și prolific 

hub cultural al Brașovului. 
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Sărbătorile de iarnă 

 

Pe 30 noiembrie 2022, Brașovul a redevenit un oraș din poveștile de iarnă și a intrat în 

magia sărbătorilor, marcată și prin deschiderea celui mai mare Târg de Crăciun de până 

acum.  

 

Pentru a marca acest moment al bucuriei 

pentru întregul oraș, peste 1 milion de 

luminițe au ,,sclipit” în bradul de Crăciun din 

Piața Sfatului, pe străzile din centrul istoric 

și din Șchei, dar și pe marile bulevarde din 

oraș. 

 

 

 

 

În cadrul  târgului de Crăciun, 60 de 

producători, meșteșugari, artizani și 

comercianți i-au întâmpinat pe brașoveni 

și turiști cu plăcinte brașovene, coapte pe 

lespede, castane coapte, jumări și untură 

pe pâine, caltaboși și cârnați, ceai, vin și 

țuică fiartă, turtă dulce. De asemenea, 

vizitatorii târgului au putut să cumpere 

decorațiuni  și ornamente de Crăciun, 

șosete și mănuși de lână împletită și haine din lână împâslită. 
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,,Magia iernii” a adus la Brașov, în luna decembrie, peste 100 de evenimente: de la 

colinde, concerte, la Moș Crăciun, care a fost zilnic în Piața Sfatului, între 17 și 23 

decembrie, la ateliere de fabricat decorațiuni de Crăciun și cadouri, la Ziua Dărniciei în 

Piața Unirii, la patinoarul gratuit din Piața Sf. Ioan, cinema-ul Stelarium din Piața Brassai 

sau Magia filmelor de la cinema Astra. 

 

Tot din 30 noiembrie brașovenii s-au 

putut bucura, gratuit, de frumusețea 

sportului pe gheață la patinoarul din 

Piața Sf. Ioan. Cu o suprafață de 600 de 

m.p.,acesta a fost cel mai mare patinoar 

amplasat de primărie. 

 

 

Intrarea pe patinoar a fost gratuită, 

vizitatorii putând folosi patinele proprii 

sau patinele pentru copii și adulți puse la 

dispoziție tot în mod gratuit. 

Tot în Piața Sf. Ioan, brașovenii și turiștii 

s-au putut bucura de o cana de ceai cald sau de vin fiert, de gogoși, clătite și alte bunătăți 

pe care le-au putut găsi la food-truckurile din această piață. 

 

Tuturor acestor activități li se adaugă participări la ședințe de comisii, 

audiențe cu cetățenii, consultări publice, participarea la evenimente 

ale comunității, activitatea managerială și semnarea documentelor. 

A dumneavoastră, 

Flavia Boghiu, Viceprimarul Brașovului 


